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Perspectives on machine translation of popular science texts:

“Al Misbar” website as a model

Perspectives de traduction automatique de textes de
vulgarisation scientifique: la traduction du site " Al-Masbar"
comme modele
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Abstract

This article aims at introducing machine translation of popular science
texts and the role it can play in enlightenment and knowledge
dissemination, as well as identifying the problems that Arab machine
translation systems face when translating this type of text. The study starts
by a brief overview about machine translation and its current situation in
the Arab world; then it will deal with the issue of machine translation of
popular science texts and the most important obstacles that stand in the
way of its development, through a descriptive analytical study of “Al
Misbar” website translation. The study reveals some positive and negative

aspects of Arabic machine translation sites and concluded in the end that
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the machine alone is unable to translate popular scientific texts, and that
human intervention is necessary to obtain the best results.

Keywords: machine translation; Arabic machine translation systems;
popular science texts.

Résumé

L’article présente un aper¢u de la traduction automatique des textes
scientifiques vulgarisés et son role dans la diffusion des connaissances, et
traite les problemes auxquels les systemes de traduction automatique
arabes font face lors de la traduction de ce type de textes. L’ctude
commence par un bref apercu de la traduction automatique et de sa
situation actuelle dans le monde arabe. Elle traite la question des obstacles
entravent son développement, a travers une ctude analytique de la
traduction du site «Al Misbar». Dans ce cadre , elle révele certains aspects
positifs et d’autres negatifs des sites de traduction automatique arabes, et
conclu que la machine est incapable de traduire, a elle seule, les textes de
vulgarisation scientifique, et qu'une intervention humaine est nécessaire
pour obtenir les meilleurs resultats.

Mots-clés : traduction automatique; systemes de traduction automatique
arabes; textes de vulgarisation scientifique.
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